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'We willen als club wel onze identiteit 

behouden'  

door Pieter van den Broeke  

Om te overleven in een snel veranderende maatschappij moeten ook 
sportverenigingen nieuwe wegen inslaan. Allochtone leden nemen de plaats in 
van de oude garde, de clubcultuur verandert. Maar niet alle clubs accepteren 
die ontwikkeling. 

DEN HAAG | Wanneer het percentage leden van allochtone afkomst de maatstaf is, 
dan is de integratie binnen de Haagse voetbalwereld zo goed als voltooid. Een blik 
op de ledenlijsten leert dat vooral de jeugdafdelingen te maken hebben met een 
grote toeloop. Zo bestaat de jeugd van LENS voor ruim 90 procent uit allochtone 
leden en vertonen de meeste andere clubs in Den Haag Zuidwest een vergelijkbaar 
beeld. 
 
Die ontwikkeling zorgt echter ook voor onvrede, met name in de bestuurskamers 
waar de, overwegend autochtone, clubleiding zich geconfronteerd ziet met een 
structureel tekort aan kader. Want: 'met allochtone leden haal je geen vrijwilligers 
binnen', zo wordt er geconcludeerd. Ook angst voor verlies van de clubcultuur leidt 
tot onbehagen, en inmiddels zelfs tot maatregelen die het proces moeten afremmen. 
'In principe weigeren we niemand, maar soms...'. Geen bestuurslid gaat er prat op, 
maar uit een rondgang blijkt dat sommige clubs de deur niet wijd open zetten voor 
allochtonen die lid willen worden. 
LENS worstelt al jaren met een tekort aan vrijwilligers. Volgens voorzitter R. Vergeer 
heeft de club alles geprobeerd om (ouders van) allochtone leden te bewegen zich 
voor de club in te zetten, maar is die missie mislukt. "Het automatisme dat je als 
ouder van een jeugdlid iets voor de club doet, bestaat niet bij allochtonen", 
constateert Vergeer. "En als je als voetbalvereniging dan ook nog eens de rol van 
gezinsvervangend tehuis opgedrongen krijgt, dan wordt het onwerkbaar. Te weinig 
mensen krijgen te veel op hun schouders. Vandaar dat ons bestuur vindt dat nieuwe 
jeugdleden voortaan alleen welkom zijn wanneer de ouders beloven iets voor de club 
te doen." 
 
Die leden zullen dan overigens lid worden van een fusieclub. Gebrek aan kader heeft 
LENS gedwongen te stoppen als zelfstandige vereniging. Vergeer zal er na de fusie 
als voorzitter niet bij zijn. Het is welletjes wat hem betreft. Dat weerhoudt Vergeer er 
niet van om zijn gedachten over de toekomst te laten gaan. "Hagenaars de kans 
geven te voetballen, dat is wat ons bindt. Maar we willen geen allochtone vereniging 
worden. Anders krijg je de situatie dat mogelijke nieuwe leden zich bij de ingang 
omdraaien en naar GDA fietsen." 
 
Noodzaak 
 



Volgens A. van der Lem, voorzitter van GONA, is het pure noodzaak nieuwe leden bij 
de poort te selecteren. "Een paar jaar geleden hadden wij helemaal geen jeugd 
meer. Allochtonen hadden toen de overhand en er waren geen leiders meer. Twee 
jaar geleden hebben we een nieuwe start gemaakt. Toen hebben we besloten om 
voortaan voor evenwicht te zorgen. Dat betekent dat we soms tegen een kandidaatlid 
zeggen dat we vol zijn." 
Over een gebrek aan vrijwilligers klaagt H. Zielstra niet. "Wij hebben 13 
bestuursleden en 25 tot 30 mensen voor bardiensten", zegt de voorzitter van 
RVC/Rijswijk. "Ook onze Surinaamse leden leveren volop kader. Bij onze Turkse 
leden ligt dat veel moeilijker. Hun inbreng is verwaarloosbaar. RVC/Rijswijk wil geen 
Turkse of Surinaamse vereniging worden, we moeten onze identiteit behouden. De 
aantrekkingskracht van onze jeugdafdeling is groot en we hebben formeel een 
ledenstop. Maar met het oog op het evenwicht maken we soms een verdeling. Dan 
krijgt een autochtoon aspirant-lid voorrang op een allochtone aspirant." 
 
"Ik weet dat het op het randje is, ethisch gezien, maar we moeten wat. Ik kan het niet 
aan de achterban verkopen als we 65 procent allochtone leden hebben. Ik moet ook 
denken aan ome Piet die al zestig jaar lid is, die hier vroeger heeft gevoetbald, nu 
achter de bar staat en wiens kleinkind hier wil komen voetballen. " 
 
"Zonder allochtone leden zouden veel verenigingen in Zuidwest niet meer bestaan", 
zegt T. Beije, die namens KNVB district West II de clubs ondersteunt. 
"Ik vraag me af of clubs zich wel kunnen permitteren om er voorkeuren op na te 
houden. Maar uiteindelijk moeten de clubs zelf weten wie ze wel of niet binnen willen 
laten." 

 


